
Два важливі голосування сьогодні — підвищення податків (І читання) та перезавантаження митниці (в цілому).

Ділимося думками нашого колеги Юрія Гайдая.

Податки

Підвищення військового збору (ВЗ) для найманих працівників вважаю несправедливим і невдалим рішенням. Знову тягар на "білих". Для
найманих працівників у нас - "воюй, або працюй", для решти - "мутися на спрощенці і переказах на картку, оминай патрулів і якось воно буде".

Запроваджений ВЗ для ФОПів у даному світлі - це більше навіть не для того, щоб наповнити бюджет, а щоб показати якусь "справедливість". Але
нє, справедливості тут не буде, поки не займуться зарплатними ФОПами серйозно.

Windfall tax на прибутки банків - одна з найкращих поганих опцій, що у нас є. А хороших опцій вже не залишилося [...]

Фіксовані авансові внески з АЗС - це примусова детінізація. Не дотягуєш по прибутку - плати все-одно, податкова не буде розбиратися, як ти
розмиваєш свою базу оподаткування. Тут важливо, щоб не закривали очі на нелегальні наливайки, які можуть отримати частину клієнтів менших
мереж, які зараз тримають низькі ціни, мутячи з податками.

Це точно не останні податкові зміни. Очікую, що ми таки ще впремося у потребу підвищувати стандартну ставку ПДВ - якщо не наприкінці цього
року, то в наступному. І краще це все було зробити одним блоком, заздалегідь (і без підвищення ВЗ для найманих працівників).

Митниця

Дуже важливий перший крок і привід для оптимізму. Бо, чесно, по-первах не вірив, що пройде. Наступний рік буде серйозна боротьба в процесі
запровадження реформи. Не зліземо, буде максимальний фокус уваги.

Реформована митниця має вирівняти правила гри в нашій економіці, принести додаткові десятки мільярдів до бюджету (замість кишень
корупціонерів і сотень тисяч великої та дрібної наволочі, яка годується з дірявого кордону) та, відповідно, зменшити потік корозійного капіталу, що
вплине на всю державу та суспільство.

6490-д - це не вся реформа, а лише її передумова, уможливлювач. Плюс євроінтеграція теж залежить від митниці.


